
     
Sekretariatet for Nørrebro Lokaludvalg 

Økonomiforvaltningen  

   
 
   
   

  

Henvendelse fra Nørrebro Lokaludvalg vedr. forslag 
om lukning af 7 institutioner på Nørrebro 

 

Til Børne- og Ungdomsudvalget 
 

Vi er meget triste over at vi er dér, hvor et dalende børnetal betyder at dag-

tilbudskapaciteten skal nedskaleres med over 60 mio. kr. Vi kan se, at I var 

enige om at de 60 mio. kr. skal findes ved at lukke dagtilbud ved 1. behand-

lingen. Vi håber virkelig at alle alternative løsninger er afsøgt. Vi har fået 

henvendelser fra mange forældre, der er frustrerede og chokerede over den 

omfattende liste over institutioner, der skal lukke.  

  

Vi har tidligere oplevet at børnetallet ændrer sig løbende, og vi er ret skepti-

ske ift. om det holder, at vi bliver færre, når boligerne i Mjølnerparken står 

færdig og alle de ca. 1.500 boliger på Vingelodden bliver bygget. 

  

For os er det vigtigt, at der i København og på Nørrebro er et mangfoldigt 

udbud af børnehavetilbud: store, små, udflytterbørnehaver, selvejende og 

institutioner med særlige profiler (musik, sang, normkritisk pædagogik 

osv.). Dét er vi bange for bliver forringet med dette forslag, der indebærer 

at lukke flere mindre selvejende institutioner og udflytterbørnehaver eller 

udflytterafdelinger. 

  

Vi ved at mange nørrebroere søger udflytterbørnehaver. Nørrebro er én af 

de bydele i København med mindst grønt, derfor er udflytterbørnehaverne 

også enormt populære og attraktive for børnefamilier, og et vigtigt incita-

ment for at blive boende i København. Hvis det var sådan, at alle faciliteter 

var lækre og renoverede i byen, så var det måske en anden sag, men der er 

flere af de lejemål, som udflytterbørnehaverne tilhører, der er slidte, små og 

uattraktive rum. 

  

Flere af institutionerne på listen er meget søgte og vellidte institutioner. Vi 

ved godt, at flere også er på skærpet tilsyn, men vi hører om institutioner i 

god udvikling. 

 

Vi er derudover blevet bekendt med, at en systemfejl i KMDs indskrivning-

splatform har medført, at flere af de 33 lukningstruede institutioner ikke har 
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kunne fremsøges for forældre i indskrivningsprocessen siden 2020, og der-

for er de på listen over mindst søgte og står til lukning.  

 

Alt i alt mener vi ikke, at der har været et validt beslutningsgrundlag for ud-

vælgelsen af institutioner.  

 

Vi er desuden nysgerrige på, hvem der har været involveret i processen 

med at udpege institutionerne på listen. Er områdelederne blevet hørt? 

Pladsanvisningen? Forældrene?   

  

Vi vil til sidst gerne efterspørge en proces for, hvordan børnene bliver over-

flyttet til andre institutioner, hvis institutionerne skal lukke. Kan vi sikre at 

børnegrupperne holdes samlet? Kan vi vente med at lukke institutioner til 

maj-børnene skal rykke i 2025? 

 

Vi har vedlagt de forældrehenvendelser vi har fået. 

 

 

 

 

På vegne af Nørrebro Lokaludvalg,  

 

Mogens Petersen 

Forperson  
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Bilag: Henvendelser fra fem børnehaver vedr. forslag 

om lukning/nedskalering af institutioner 
 

 

Jordkloden 

 

Sendt: 16. maj 2024 09:47 

Til: Fællespostkasse Nørrebro Lokaludvalg <noerrebrolokaludvalg@okf.kk.dk> 

Emne: Henvendelse ang. nedlukning af institution 

 

Kære Nørrebro Lokaludvalg 

 

I forbindelse med Københavns kommunes Børne- og Ungdomsforvaltnings 

beslutning om potentielt at nedlukke og nedjustere institutioner på Nørre-

bro, fremsender vi følgende brev på vegne af bestyrelsen i børnehaven 

Jordkloden i Tibirkegade - en af de institutioner, der står til nedlukning. 

Brevet finder I nedenfor, ligesom det også er vedhæftet som fil. 

 

Mvh 

På vegne af bestyrelsen i Jordkloden 

 

--- 

 

Til Nørrebro Lokaludvalg 

 

Da Københavns Kommunes Børne- og Ungdomsforvaltning den 6. maj 

meldte ud, at 33 daginstitutioner skal nedjusteres eller helt lukkes, kom det 

som et chok. 

 

Ikke mindst for os i den selvejende institution Jordkloden, som figurerer på 

listen over institutioner, der helt skal lukke, hvis forvaltningen får trumfet de-

res mest ekstreme model for besparelser igennem. 

 

Det er en helt ufattelig trist nyhed. Ikke kun for os som bestyrelse, forældre 

og ansatte, men også for Nørrebro og København i det hele taget, der står til 

at miste en helt særlig kulturarv i hjertet af vores dejlige lokalområde. 

 

Vores børnehave har eksisteret i snart 104 år. Den er kendt for at være et 

mangfoldigt åndehul, hvor børn fra regnbuefamilier, andre familiekonstel-

lationer og sårbare familier søger hen for at give deres børn en tryg, rolig og 

legende hverdag som et alternativ til de store kommunale institutioner. 

 

Her er ingen alene, men alle løfter i flok. Forældrene maler stuerne, børnene 

plukker ukrudt, og pædagogerne er meget mere end bare pædagoger. 

 

Vores institution er ikke blot et sted, hvor vores børn opbevares i løbet af da-

gen. I stedet er det et frirum, hvor vi med god mavefornemmelse afleverer 

hver morgen, fordi vores børn får den bedste dag med omsorg, 

mailto:noerrebrolokaludvalg@okf.kk.dk
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opmærksomhed og friheden til at lege. 

 

Men nu er det formentlig slut. Alt for at spare. Kommunen ser vores børn 

som kroner og ører frem for individer, der lærer at farve livet med andet end 

grå nuancer. De er ligeglade med, at vores børn vokser op med og bliver en 

del af det, der er Nørrebros sjæl, nemlig mangfoldighed. 

 

At nyheden samtidig kommer ud af den blå luft, er skammeligt og decideret 

ubehøvlet. Vores bestyrelsesforperson fik en mail mindre end to timer in-

den udmeldingen i medier, så vi ikke engang kunne nå at fortælle nyheden 

på dén måde, vi kunne have tænkt os. I stedet måtte pædagogerne læse om 

det, imens de var på arbejde, og forældrene lige inden vi skulle hente vores 

børn.  

 

Vi håber, at I vil hjælpe os i kampen mod Københavns Kommunes Børne- og 

Ungdomsforvaltnings beslutning. Nørrebro har brug for oaser som Jord-

kloden og andre institutioner, der tilbyder et alternativ til den kommunale 

maskine, hvor vores børn blot bliver ansigtsløse individer med prisskilte på 

hovederne. 

 

Med venlig hilsen 

 

Forældrebestyrelsen i børnehaven Jordkloden 

Tibirkegade 19, 2200 Nørrebro 

 

 

Børnejunglen 

 

Sendt: 14. maj 2024 11:54 

Til: Fællespostkasse Nørrebro Lokaludvalg <noerrebrolokaludvalg@okf.kk.dk> 

Emne: Flere udflytterinstitutioner foreslås lukket 

Hej Nørrebro Lokaludvalg 

Vi skriver fordi jeg er meget uforstående overfor flere af argumenterne og 

prioriteringen i Københavns Kommunes indstilling som ses her. Håber I kan 

og vil gå videre med et høringssvar eller hvad I kan gøre for at ændre indstil-

lingen. jeg har også skrevet til forældrerådet i institutionen, som jeg tror og 

håber på, vil række ud til jer.   

Vi er forældre til en dreng, som er startet i en rumlepotte bus og institution i 

marts måned, og vi har tidligere haft to piger i samme institution. Det har vi 

været utrolig glade for og derfor er denne indstilling utrolig trist og bekym-

rende. 

Vi har skrevet nogle overvejelser ned, som vi håber I kan bruge. 

Balance i hvilke ting? 

mailto:noerrebrolokaludvalg@okf.kk.dk
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kk.dk%2Fnyheder%2Ffaerre-boern-i-byen-udloeser-nye-nedjusteringer-af-daginstitutioner&data=05%7C02%7C%7Cfedf565e31ee4b4cd9d908dc74094f49%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638512830539730317%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=F6wVBTqERA7h9oQc%2BpCFH4ZJnPCIviu8GoUvTaE4m6g%3D&reserved=0
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Vi er uforstående overfor flere af argumenterne og prioriteringen i Køben-

havns Kommunes indstilling. 

Emil Brødsgaard fra Centerchef i Børne og Ungdomsforvaltningen udtaler: 

ǌVi er nødt til at finde løsninger, så der kommer balance i tingene". 

Hvad henviser han til? Balance i hvilke ting? I vores øre er det en floskel. 

For os virker det nærmere til, at handler om økonomi frem for kapacitet og 

hvad der er endnu vigtigere, vores børns trivsel. 

Vi forstår godt behovet og dermed argumentet for nedjustering i kapacite-

ten, grundet færre børn i byen, men vi forstår ikke prioriteringen og argu-

menterne for denne. 

Hvorfor lukke eftertragtede og velfungerende rumlepotter og udflytterbør-

nehaver, som vi københavnske forældre efterstræber og ønsker til vores 

børn, der vokser op i byen? 

Igen virker det ikke til at trivslen er indtænkt.  

I indstillingen står der også: ǌat vi hellere vil bruge pengene på børn og pæ-
dagogisk personale end husleje til halvtomme daginstitutionerǌ. 

Men børnejunglen står jo netop ikke halvtom, og især busserne er meget ef-

tertragtede - af god grund. 

Forskning 

Forskning taler for skovbusser, med argumenter som: 

 Naturdannelse 

 Mere fysisk aktivitet 

 Mindre brug af antibiotika 

 Mere plads og rum til børnene 

 Højere stimulering af sanserne 

 Gavnlig effekt på øjets udvikling 

Buggibjørn – personlig erfaring 

Vi har haft børn på Buggibjørn bussen, næsten uafbrudt, siden 2015 og vi 

har været utrolig glade for det. Vi har haft glade børn der trives, der har væ-

ret minimal sygdom, der har været stabilitet og børnene har haft en hver-

dag med diversitet, hvor de har oplevet mange forskellige ting. De har ople-

vet naturen i deres hverdag, som de ellers ikke ville gøre i en hverdag i stor-

byen. Og vigtigst af alt, har vores børn haft engagerede og omsorgsfulde 

voksne omkring sig. 

Vi har altid følt os trygge, når vi har afleveret vores børn til et professionelt, 

omsorgsfuldt og engageret personale med et kæmpe overskud til børnene. 
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De fantastiske egenskaber som vi har mødt og set hos personalet på bus-

serne, er vi ikke i tvivl om hænger sammen med de omgivelser og rammer 

som personalet arbejder i, og at de har taget job på busserne, specifikt fordi 

det er det arbejde de ønsker. 

Hvis busserne nedlægges, er vi meget bekymrede for at det personale sø-

ger væk, idet de skal være fast på stuerne. Selvom der skal nedjusteres, skal 

der holdes på det engagerede og stabile personale og vi tror kun det er mu-

ligt at beholde minimum én bus. 

Umiddelbare ser vi andre mulighed for omprioritering i Børnejunglen: 

Nedlæg én af bus og lad én bus fortsætte – hjælper også på udfordringen 

med at skaffe personale med stort kørekort 

Lukning af ǌfastǌ stue – opsig evt. lejemålet ved Rådmandsgade 40A (som er 

en stuelejlighed) Det er busserne der er populære. 

Helst ser vi dog at denne prioritering slet ikke ramte børnejunglen. 

Sig endeligt til hvis noget skal uddybes eller andet.  

(Fra et forældrepar i Børnejunglen) 

 

Fix-karreen 

Sendt: 7. maj 2024 20:59 

Til: Fællespostkasse Nørrebro Lokaludvalg <noerrebrolokaludvalg@okf.kk.dk> 

Emne: Lukning af 33 daginstitutioner 

 

Kære Nørrebro Lokaludvalg. 

 

Hvordan forholder i jer til lukningen af daginstitutioner i København, og må-

ske mere specifikt i jeres nærområde. Her står Fix-Kareen til at skulle lukkes 

på trods af at det en institution i rivende positiv udvikling. 

 

https://www.kk.dk/nyheder/faerre-boern-i-byen-udloeser-nye-nedjuste-

ringer-af-daginstitutioner 

 

 

Mvh 

Forælder i Fix-karreen 

 

 

 

 

https://www.kk.dk/nyheder/faerre-boern-i-byen-udloeser-nye-nedjusteringer-af-daginstitutioner
https://www.kk.dk/nyheder/faerre-boern-i-byen-udloeser-nye-nedjusteringer-af-daginstitutioner
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Røde Rose 2 

 
Sendt: 6. maj 2024 14:30 

Til: Fællespostkasse Nørrebro Lokaludvalg <noerrebrolokaludvalg@okf.kk.dk> 

Emne: 16,5 børnehave grupper lukker på Nørrebro! 

 

Kære Nørrebro Lokaludvalg, 

 

Vores barn går i udflytterbørnehave Røde Rose 2 med opsamlingspunkt 

ved Heimdalsgade, og vi har lige modtaget besked af BUF at de lukker en 

kæmpe gruppe udflytterbørnehave, herunder 16,5 grupper bare på Nørre-

bro!  

 

De vælger at lukke de steder med høj driftsomkostning men samtidig er det 

de steder der har høj trivsel. Sjovt nok er der en sammenhæng. 

Der er høring om 4 uger i udvalget og vi prøver at informere de lokale grup-

per om dette. Det kan være I allerede har hørt det. Det kan ikke være rigtig at 

de lukker de få muligheder vores Nørrebro børn har for lidt natur, samtidig 

lukker de om 3-6 måneder, så intet aftræk men de har så også valgt ikke at 

lave en naturlig lukning (1. Maj) ved skolestart 2025 men midt i det hele. 

Men det her lugter af en spareøvelse, hvor man endnu mere laver store bør-

nefabrikker og så må Nørrebros og andre børn lide under dette. 

 

Dbh  

Forældre i Røde Rose 2 

 

Sendt: Sunday, May 19, 2024 11:38:11 PM 

Til: Maja Ingvartsen <MI@kk.dk> 

Emne: Kampen om Røde Rose 2 ✊🌹🌹  

 

Kære Maja, 

 

Mine to børns fantastiske lille skovbørnehave, Røde Rose 2, der hver dag kø-

rer fra Heimdalsgade på Nørrebro, er én af de mange institutioner, Køben-

havns Kommune nu har indstillet til at lukke. Forslaget er en del af en stor 

nedskæring, hvor 33 børnehaver, heraf er ca. halvdelen udflytterbørneha-

ver, står til at lukke helt eller nedjusteres (fx lukke udflytterdel). En række af 

dem har adresse på Nørrebro. Vi synes det er forfærdeligt, både da det er 

en kæmpe sorg og et stort tab for børn og børnefamilier, hvis der i fremti-

den bliver færre udflytterbørnehaver i København/på Nørrebro. Både fordi 

bybørn i udflytterbørnehaver kan få jord under neglene, udforske, udfolde 

sig i og lære af naturen, fange krebs, se frøæg klække til haletudser og me-

get mere. Men også fordi Røde Rose 2 repræsenterer et unikt kvalitetstilbud 

med pædagoger der brænder for deres arbejde, lange ventelister og børn 

der elsker at komme i børnehave. Røde Rose 2 har en 50-årig historie med 

kultur, traditioner og fællesskab for både familier, børn, personale og gamle 

"roserǌ (tidligere børn i Røde Rose 2) og deres familier, hvor der arrangeres 

sommerfester, arbejdsdage, træf, bedsteforældredage m.m. Flere forældre 

og medarbejdere har selv gået i børnehaven som barn. Alt dette kan tabes 

mailto:MI@kk.dk
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på gulvet, hvis ikke vi råber op. Ikke kun for Røde Rose 2, men for at sikre 

kvalitetstilbud og det gode børneliv fremover. 

Kunne det være en historie, I vil hjælpe os med at bringe på jeres facebook 

side og hjemmeside? Hvis ja, står forælderen Freja gerne frem, hvis I ønsker 

et interview. Hun er både mor og tidligere barn i Røde Rose 2.  

 

LÆS EVT. MERE HER: 

Jeg har til info vedhæftet alle de dokumenter vi har fået fra kommunen via 

Aula. Men kort og godt er begrundelsen for lukningerne bl.a. økonomi/be-

sparelser. Prognoserne forudsiger, at der vil være for få børn og dermed for 

mange tomme pladser i nogle dele af København, herunder Nørrebro. 

Grunden er, at der fødes færre børn, og at flere børnefamilier flytter ud af 

byen. 

Det er jo en reel problematik, at der kommer til at være tomme pladser. Men 

vi forstår ikke, hvorfor de vil lukke en så elsket og populær børnehave af så 

høj faglig kvalitet, frem for de børnehaver hvor der vil stå mange tomme 

pladser. At lukke små kvalitetsbørnehaver som Røde Rose 2 kan risikere at 

have den effekt, at de dygtige pædagoger forsvinder fra deres fag (der er jo 

i forvejen stor mangel), og 50 års arbejde med at stable en fantastisk børne-

have på benene kan gå tabt for evigt. Desuden er der ikke mange små bør-

nehaver tilbage, hvilket er en skam, da små børnehaver med få børn og 

kendte voksne er nødvendige for nogle børn, og gode for alle. Vi mener, at 

kvalitetsbørnehaver er en vigtig investering, da gode børneliv skaber gode 

voksenliv. Der burde skabes flere og ikke færre daginstitutioner som Røde 

Rose 2. 

Der er høringsfrist 3. Juni, og vi har mobiliseret en kamp for bevarelsen af 

Røde Rose 2 med arbejdsgrupper, der på hver deres måde kæmper for sa-

gen. I grupperne indgår både forældre, personale fra Røde Rose 1, 2 og 3 

(søsterbørnehaverne som sympatiserer og står sammen), gamle pædago-

ger samt gamle "roser" som enten selv arbejder der nu, har børn der går der 

nu, eller som bare støtter op. 

Vi blev informeret mandag d. 6. maj, og den endelig afgørelse for indstilling 

sker d.19. juni. 

Her er lidt info om Røde Rose 2: 

Røde Rose 2 er en lille, populær selvejende udflytterbørnehave med 24 

børn, fire pædagoger, en økologisk køkkenleder og en gårdmand, der hver 

dag kører i bus fra Nørrebro til et smukt gammelt stråtækt Skovløberhus i 

Ganløse. På grunden findes en lade, hønsehus og en stor gammel have 

med frugttræer, buske og højbede, hvor der dyrkes grøntsager og krydder-

urter. Børnehaven bruger konceptet ǌfra jord til bordǌ så meget som muligt, 
da det er givende, sjovt og lærerigt for børnene at opleve og bidrage til 

denne proces. Vi leger under åben himmel i al slags vejr, vi elsker naturen 

og interesserer os for, hvordan den kan danne udgangspunkt for børnenes 

leg, læring og trivsel i hverdagen.  

Vi begynder vores dag midt i hjertet af Nørrebro, hvorfra vores buschauffør 

kører os til Lerbakkehus i Ganløse Eged. Her bliver vi mødt af det natur-

skønne område, som er omdrejningspunktet for vores hverdag og pædago-

giske aktiviteter året rundt. Naturen fungerer som vores dannelses- og 
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læringsarena, hvor vi følger årstidernes skiften, dyrker egne grøntsager, 

passer vores høns og løbeænder, udruger æg, følger processen fra frøæg, 

til haletudser, til frøer, fra vinter, til forår, til sommer og efterår og bliver klo-

gere på naturens gang, verden omkring os og os selv.  

I Røde Rose 2 har vi et helt særligt fællesskab, der bunder i årelange traditio-

ner og som bærer præg af stærke værdier, engagement og nærvær. Hvert 

år afholder vi blandt andet sommerfest med overnatning, bedsteforældre-

dag, påsketur og arbejdsdage, hvor både børn, personale og forældre delta-

ger og gammel elevdag. Forældregruppen er en aktiv del af børnehaven og 

kommer gerne på besøg i Lerbakkehus i hverdagene. 

Undskyld for den lange smøre. Du er velkommen til at ringe til mig for at 

høre mere, og hvis du har brug for et interview, må du gerne kontakte Freja, 

som jeg nævnte før. 

Jeg håber på at høre fra dig, og du er selvfølgelig velkommen til at dele 

denne mail med andre fra Nørrebro Lokaludvalg. 

Bh. mor til to i Røde Rose 2. 

 

 

Troldehøj ƵBørnehuset Joanna’s udflytterbørnehaveƶ 

 
Sent: Monday, May 20, 2024 10:14:03 PM 

To: Fællespostkasse Nørrebro Lokaludvalg <noerrebrolokaludvalg@okf.kk.dk> 

Subject: Endnu en henvendelse vedr. BUF's forslag om at lukke daginstitutioner  

Kære Nørrebro Lokaludvalg 

Jeg skriver på vegne af forældregruppen i Troldehøj, som er en udflytter-

børnehave under Børnehuset Joanna på Stengade. Troldehøj er en skøn 

børnehave i grønne omgivelser nær Dyrehaven, og med omsorgsfulde og 

engagerede voksne. Og så er Troldehøj en af de syv institutioner for børn på 

Nørrebro, som BUF foreslår at lukke for at spare op til 60 mio. Vi henvender 

os for at fortælle om situationen med Troldehøj og dele viden, som også kan 

være relevant ift. andre af de lukningstruede institutioner, som har hen-

vendt sig til jer, og hvis henvendelser I skal drøfte d. 23. maj.   

Først skal jeg sige, at vi jo godt forstår, at det er nødvendigt for KK at finde 

besparelser, og at det aldrig kan ske uden at være til gene for nogen. Når vi 

alligevel skriver, er det fordi vi mener, at BUF ikke har belyst forslaget om at 

lukke netop Troldehøj godt nok for BUU - og det kan måske også være tilfæl-

det for nogle af de andre Nørrebro-børnehaver på listen.   

Troldehøj er bl.a. udvalgt på baggrund af kriteriet ’mindste indgriben’, da 
der ifølge BUF er plads til børnene på hjemmeadressen i Stengade. I den 

forbindelse undlader BUF flere vigtige oplysninger. For det første, at der 

ikke er plads til alle Troldehøjs børn i hjemmedelen. Hjemmedelens 

mailto:noerrebrolokaludvalg@okf.kk.dk
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børnehave er normeret til 38 børn. Pt. er der 14 børn i hjemmebørnehaven 

og 36 i Troldehøj.  

For det andet skriver BUF ikke i sagen, at børnehaven i hjemmedelen er un-

der udfasning. I den helt nye tilsynsrapport for Børnehuset Joanna er det 

formuleret sådan: ǋBørnehaven i Stengade udfases over det næste år jf. ka-
pacitetstilpasning og en diversitet i pædagogisk kvalitetǌ. Med andre ord er 
det besluttet at lukke børnehaven i Stengade (vuggestuen berøres ikke) 

pga. utilstrækkelig pædagogisk kvalitet. Der står altså ikke et godt pædago-

gisk miljø klar til at tage imod vores børn, men en børnehave i gang med at 

lukke ned. I forlængelse af dette fremgår det heller ikke af BUF’s sag til politi-
kerne i BUU, at beslutningen om at udfase hjemmedelens børnehave ikke 

omgøres, men blot trækkes i langdrag frem mod skolestart 2027. Det bety-

der, at der ikke optages nye børn, heller ikke fra Børnehuset Joannas vugge-

stue, men at kammeraterne fra Troldehøj forsvinder gradvist, uden at der 

kommer nye til. Det er svært at forestille sig, at dette ikke vil have betydning 

for fastholdelsen af og rekrutteringen af nye dygtige pædagoger.   

Troldehøj er derimod ikke udvalgt til mulig lukning på baggrund af kriteriet 

’særlig indsats’, som vist kan oversættes med utilstrækkelig pædagogisk kva-
litet. Alligevel har BUF fundet det relevant at fremhæve i den meget korte 

begrundelse, at Børnehuset Joanna er i et forløb med HR-taskforce, som jo 

lyder alvorligt. Vi forældre ved af gode grunde ikke, hvad årsagen er. Men vi 

ved, at den pædagogiske leder i hjemmedelen i foråret 2024 er stoppet ef-

ter såkaldt gensidig aftale om ansættelsens ophør. Det kan tyde på, at forlø-

bet med HR-taskforce ikke har været tæt knyttet til udflytterdelen Troldehøj, 

som har sin egen pædagogiske leder.  

Læser man den seneste tilsynsrapport for Børnehuset Joanna, fremhæves 

Troldehøj positivt flere gange. Vi forældre oplever da også en børnehave, 

som er blomstret med den nye leder. Pædagoger, pædagogiske assistenter 

og medhjælpere møder børnene med et smil hver morgen, de er engage-

rede og tillidsvækkende, og flere har været i Troldehøj i flere år. Antallet af 

børn er steget det seneste år, og vi oplever hver dag glade børn, der kom-

mer hjem med nye naturoplevelser i rygsækken. Kort sagt er vi forældre 

trygge og glade for at sende vores børn af sted med dem hver 

dag.                                                       

Opsummerende har vi svært ved at forstå BUF’s valg af Troldehøj ud fra kri-
teriet ’mindste indgriben’, og har derfor søgt aktindsigt i udvælgelseskriteri-
erne, som er anvendt. Vi har samtidig søgt aktindsigt i beregningen bag 

den estimerede besparelse på 2,5 mio. kr. ved at lukke Troldehøj ('økonomi 

er det andet kriterium, som Troldehøj er udvalgt på grund af). Vi fik fredag 

d. 17. maj – syv dage efter vores anmodninger om aktindsigt – besked fra 

BUF om, at de pga. sagens kompleksitet ikke kan svare på anmodningerne 

om aktindsigt inden for fristen på syv dage. BUF vurderer, at de i stedet kan 

vende tilbage i løbet af uge 21, dvs. senest fredag d. 24. juni.  Vi mener, at 

det giver anledning til bekymring for beslutningsforslagets grundlag, at 

BUF ikke kan overholde offentlighedslovens frist for at svare på aktindsigts-

anmodninger inden for syv dage og tilmed begrunder det med ’sagens 
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kompleksitet’. For os at se, burde både udvælgelseskriterier og beregninger 

bag estimerede besparelser være fuldstændigt på plads, før forslaget om at 

lukke 33 dagtilbud forelægges for det politiske niveau. Dertil kommer, at det 

stiller os i en dårlig situation, da frist for at indsende høringssvar er mandag 

d. 3. juni.  

Vi håber, I vil gå ind i sagen.  

Med venlig hilsen, og på vegne af forældre til børn i Troldehøj,  

 

 

 


